
JERONI SUREDA 
CARRIÓ

Nº167 butlletí de la FCPS – 18 de març de 2019

EN JERONI SUREDA CARRIÓ ES LLICENCIÀ EN LA PRIMERA PROMOCIÓ EN CIÈNCIES POLÍTIQUE SI DE 

L’ADMINISTRACIÓ. TAMBÉ VA ESTUDIAR FILOLOGIA ANGLEA I DRETA  LA UB.  ÉS PROFESSOR D’ANGLÈS I 

PROFESSOR EMÈRIT A LA UAB. 

E S T U D I S

Llicenciat en Relacions 
Internacionals

P R O M O C I Ó

1988/89

En què consisteix la teva feina? Com vas accedir-hi?

Actualment sóc professor emèrit de la UAB. La meva feina des de 1993 fou la de professor d'anglès 

per a les ciències socials a la Facultat. Vaig accedir-hi mitjançant un concurs per a una plaça de 

professor titular. 

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Era de la primera promoció d´estudiants. Recordo emocionat la primera classe. Em van caure les 

llàgrimes quan la professora de Sociologia va començar. Era la primera vegada a la meva vida que 

sentia algú parlar en català dalt d’una tarima a la universitat. La diversitat de procedències 

geogràfiques, socials i ideològiques de l’alumnat ens ajudava a mantenir debats molt 

enriquidors. Tothom tenia ganes d’aprendre i alguns de canviar el món.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden millorar?

Sé que hi ha gent que demana que la Facultat ofereixi més preparació pràctica. Crec que si tenim en 

compte la rapidesa dels canvis en el món laboral, una bona formació teòrica ens permet tenir les 

claus per a una millor pràctica professional i per fer front als sotracs d'una vida post-acadèmica.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Que aprofitin les xarxes que han fet durant la carrera per poder saber les oportunitats laborals que hi 

ha disponibles i que se centrin en alguna especialitat. Això no es contradiu amb el que he dit abans 

sobre la formació teòrica de la Facultat. Cada dia surten noves oportunitats que abans no es 

contemplaven: temes de mobilitat, residus, estudis de gènere.

Però m'agradaria que l'alumnat actual de la Facultat aprofités l'oportunitat que té de poder estudiar-

hi, sense abandonar l'esperit crític...

Una universitat no és només un grapat d’edificis envoltats de gespa... i de ciment. La meva 

preocupació no és només la de la manca de recursos. Si la universitat és el temple del coneixement i 

de la recerca, sembla paradoxal que hom vulgui convertir els centres universitaris en franquícies 

d’una manera única d’interpretar la realitat i que només es tingui en compte una llengua única, en 

aquest cas l'anglès, per global que sigui. Crec que cal anar amb compte a l’hora de romandre 

embadalits davant un suposat cosmopolitisme que ens faci seguir l’agenda acadèmica d’interessos 

que no són els nostres. Mentre hi hagi gent que cregui amb la feina que fa, i toqui de peus a terra, 

però sense tenir por de volar de cada dia més amunt, crec que continuaré tenint l’enveja que em feia 

la Facultat ara fa més de 30 anys!



ROGER LLORET 
BLACKBURN
Nº163 butlletí de la FCPS – 20 de desembre de 2018

EN ROGER LLORET BLACKBURN ÉS ADVOCAT INTERNACIONAL I EXALUMNE DE LA FACULTAT DE CIÈNCIES 

POLÍTIQUES I DE SOCIOLOGIA. ACTUALMENT EXERCEIX COM ADVOCAT I S’ESTÀ PREPARANT PER A LA 

SEVA TESI DOCTORAL SOBRE ELS DRETS HUMANS A LA UNIVERSITAT DE LEIDEN (PAÏSOS BAIXOS). 

E S T U D I S

Llicenciat en Relacions 
Internacionals

P R O M O C I Ó

2006/07

En què consisteix la teva feina?

Sóc advocat internacional i politòleg. En aquest moments exerceixo l’advocacia, especialment 

en cassos que contenen elements d’estrangeria. També contribueixo en consultories d’anàlisi 

polític i jurídic, i puntualment imparteixo classes. Així mateix preparo la meva tesi doctoral en 

filosofia dels drets humans a la Universitat de Leiden (Països Baixos).

Com vas accedir-hi? 

Durant el meu programa d’estudis de Màster a Leiden em van oferir primer treballar a 

L'Oficina de l'Alt Comissariat de les Nacions Unides per als Drets Humans al 2008, i després al 

Tribunal Penal de Nacions Unides per a l’antiga Iugoslàvia l’any 2010. En el Tribunal Penal 

treballava per tres jutges, i a l’Alt Comissariat de Drets Humans estava en la secció d’operacions 

del departament de l’Amèrica Llatina i al Consell de Drets Humans. A partir d’aquí, em van 

oferir de ser Oficial de Drets Humans a Haití després del terratrèmol del 2010. Allà hi vaig estar 

sis mesos fins que hi va haver una insurrecció armada i em van acabar evacuant.

Posteriorment vaig obtenir el Grau de Dret a la Universitat de Barcelona i el Màster de 

l’Advocacia, a la vegada que treballava en diverses feines de consultoria internacional.

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

De manera molt positiva. En gran mesura he aconseguit fer el què he fet degut als estudis de 

Relacions Internacionals, l’Erasmus que em va facilitar la UAB i al referit programa de 

l’Autònoma i Harvard a la Xina.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar? En la meva opinió crec que podria ser interessant establir un programa més 

internacional, no per contingut, sinó com a plantejament. Es tractaria d’un programa centrat en 

qüestions més pràctiques que teòriques, englobant vessants polítiques i jurídiques, i sobretot 

únicament en anglès, idioma per excel·lència de les Relacions Internacionals. Un programa així 

s’establiria com a referència per l’alumnat ‘interior’, ja que possibilitaria captar alumnes i 

professors d’arreu del món. Això ajudaria a l’alumnat desenvolupar pràctica amb l’idioma i 

conceptes que es desenvolupen en institucions i organitzacions internacionals i per tant la 

pràctica professional. En aquest sentit també seria interessant realitzar visites i estades en dites 

institucions internacionals i referir als estudiants a realitzar-hi pràctiques professionals.



NEUS ARQUÉS

Nº160 butlletí de la FCPS – 22 d’octubre de 2018

NEUS ARQUÉS ES LLICENCIÀ EN CIÈNCIES POLÍTIQUES I DE L’ADMINISTRACIÓ L’ANY 1989. ÉS 

ESCRIPTORA I TREBALLA COM ANALISTA DIGITAL I PROFESSORA. ÉS AUTORA DE DIVERSOS ASSAJOS 

SOBRE COMUNICACIÓ, MARCA PERSONAL I GESTIÓ DE LA VISIBILITAT, AIXÍ COM DE QUATRE NOVEL·LES. 

E S T U D I S

Llicenciada en Relacions 
Internacionals

P R O M O C I Ó

1988/89

En què consisteix la teva feina? 

Sóc escriptora i treballo com analista i professora. La meva àrea d’especialització és la Gestió de la 

Visibilitat. M’interessa entendre sobre tot per què determinats projectes i/o determinats professionals 

són més visibles que d’altres. 

Com vas accedir-hi?

Després de llicenciar-me, vaig fer un màster en Estudis Internacionals a la Johns Hopkins University. 

D’allà vaig passar a treballa per a diferents institucions, sempre en l’àrea internacional: a la UAB, el 

Ministeri d’Afers Exteriors i a la Cambra de Comerç de Barcelona. A la Cambra la meva 

responsabilitat eren les campanyes per atraure seus internacionals. Aquí vaig començar a interessar-

me per qüestions de visibilitat: se’m va fer evident que un dels factors crítics perquè una proposta 

tirés endavant era que fos visible de forma adequada. 

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Valoro sobre tot la interdisciplinarietat i la capacitat d’anàlisi. Un politòleg/a és un professional que 

sap llegir situacions complexes i contextualitzar-les. En fa l’efecte que aquesta capacitat serà cada cop 

més necessària. Poso un exemple. Com estudiant de la branca de Relacions internacionals, vaig 

aprendre a llegir mapes. El fet que la URSS es desfés just quan ens llicenciàvem –i que ens trobéssim 

tots davant d’un munt de països fins aleshores desconeguts va demostrar que el que importa és la 

capacitat d’anàlisi, més que la capacitat de retentiva. 

Com veus la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es podrien millorar?

Em semblaria interessant fer més visibles els perfils de sociòleg i politòleg. El públic en general 

continua preguntant-se què fem i per a qui treballem. També m’agradaria que es potenciés el 

networking entre alumnes actuals i antics, perquè els projectes i oportunitats sorgiran cada cop mes a 

traves de contactes. La nostra xarxa de contactes serà la que ens donarà feina. 

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Els diria que mirin el sector privat amb ulls públics. En tant en quant les empreses són cada cop més 

grans i més poderoses, les hem de tractar com si fossin les noves administracions i els nous governs. 

Penso en Facebook: els sociòlegs i politòlegs hi tenim tant a dir i a estudiar com els especialistes en 

Tecnologia o en Economia.



JAN BOSCH 
DE DORIA

Nº154 butlletí de la FCPS – 23 d’abril de 2018

EL JAN BOSCH DE DORIA ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DE L’ANY 

2009. ACTUALMENT ESTÀ BUSCANT FEINA. 

E S T U D I S

Llicenciat en Relacions 
Internacionals

P R O M O C I Ó

2008/09

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Molt positiva des del punt de vista d'aprenentatge. Crec que polítiques i l'Autònoma és una 

combinació perfecte pel desenvolupament personal. Estic molt satisfet de la meva experiència 

per la Facultat, de la qualitat del Departament de Relacions Internacionals, i dels companys de 

Facultat amb qui encara mantenim el contacte i amb alguns compartim projectes. Si bé, també 

crec que alguns aspectes organitzatius s'haurien de millorar i donar més veu a l'estudiant per 

decidir qüestions que l'afecten directament i que el professorat molts cops no sap escoltar prou. 

Com veus la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es podrien

millorar?

Les sortides professionals de Politòleg actualment passen en la seva majoria per marxar a 

Europa. En aquest sentit, estic trobant diverses oportunitats com l'European Voluntary Service 

(EVS), Erasmus Plus o beques Leonardo, que ofereixen oportunitats becades per exercir de 

Politòleg a Europa i que en la seva majoria et cobreixen totes les despeses. Crec que es podria 

millorar el fet que per desenvolupar-te, per exemple, en Relacions Internacionals, la Facultat 

oferís directament aquestes opcions de pràctiques a l'estudiant abans de marxar de la Facultat.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Que millorin els idiomes abans d'acabar la carrera, que no deixin escapar l'oportunitat de 

marxar d'Erasmus, que tinguin paciència per quan busquin feina, però sobretot que gaudeixin 

dels quatre anys d'universitat!



OLIVER KLEIN 
BOSQUET

Nº146 butlletí de la FCPS- 27 de novembre de 2017

L’OLIVER KLEIN BOSQUET ES LLICENCIÀ EN CIÈNCIES POLÍTIQUES I SOCIOLOGIA L’ANY 1998. HA FET ESTUDIS 

DE POSTGRAU, MÀSTER I DOCTORAT A L’ESCOLA DE CULTURA DE PAU. ACTUALMENT TREBALLA COM A 

PROFESSOR A L’ÀREA DE CIÈNCIA POLÍTICA DE LA FACULTAT DE CIÈNCIES JURÍDIQUES DE LA URV, QUE 

COMPAGINA AMB LA SEVA CONDICIÓ DE REGIDOR ELECTE A L’AJUNTAMENT DE CAMBRILS (TARRAGONA). 

E S T U D I S

Llicenciat en Relacions 
Internacionals

P R O M O C I Ó

2010/11

En què consisteix la teva feina?

La meva tasca consisteix sobretot no només en perpetuar el coneixement bàsic de la Ciència Política 

clàssica, sinó més aviat en actualitzar-la i dotar-la de nous continguts a partir de l'observança dels fets 

esdevinguts durant el S.XX i el que portem de S.XXI. 

Com vas accedir-hi?

En el primer cas, quan encara em trobava treballant a Barcelona, després d’una bona temporada a 

Alemanya, però tenia clar que volia fixar el meu lloc de residència a Cambrils, un amic em va 

informar de què sortia una plaça de professor a la Universitat Rovira i Virgili (URV) de Tarragona, 

m’hi vaig presentar i vaig guanyar-la. Aquell pas va fer coincidir que em comprometés també en 

política municipal a Cambrils, concretament on vaig fixar el meu lloc de residència definitivament.

Què en penses de la formació rebuda a la Facultat? 

La visió global de la carrera en qüestió sempre ha resultat una base molt sòlida per assolir altres 

reptes personals posteriors. Per exemple, us puc confessar que a la Biblioteca de casa sé perfectament 

on es troben els manuals recomanats de les assignatures que considerava més importants, els llibres 

dels professors que més em van marcar, i fins i tot els apunts ordenats i classificats d’aquestes 

matèries, que de tant en tant torno a consultar.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional?

Com deia abans, sempre he considerat els estudis en qüestió com a molt complerts, malgrat

que hi hagi assignatures troncals i obligatòries que et puguin agradar més o menys. El fet no només 

de conèixer l’àmbit de la ciència política estrictament i poder accedir a amplis coneixements en els 

àmbits del dret, la història, l’economia i la sociologia, per esmentar blocs que considero 

imprescindibles, et dóna una capacitat més global i integrada de poder analitzar què està passant al 

món o al teu país en cada moment.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

No deixar d’aprendre llengües estrangeres i no deixar de viatjar i conèixer altres cultures i punts 

geogràfics del món. I buscar un complement idoni a la columna vertebral que són les Ciències 

Polítiques, ja siguin les Relacions Internacionals, el Dret o l’Economia, per esmentar les aliances que 

veig més clares. 



ADRIÀ CAMINO

Nº 142 butlletí de la FCPS – 27 d’abril de 2017

ADRIÀ CAMINO ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DE L’ANY 2014. HA FET 

ESTUDIS DE POSTGRAU EN RELACIONS INTERNACIONALS, SEGURETAT I DESENVOLUPAMENT. 

ACTUALMENT ÉS DOCTORANT DE FILOSOFIA I TREBALLA COM A ANALISTA A SOCIAL CHANGE ANALYSIS 

ORGANIZATION.  

En què consisteix la teva feina? 

Actualment sóc doctorant a un programa interuniversitari en Filosofia. Encara que el doctorat 

sigui en Filosofia, el tema central de la meva investigació és teoria de Relacions Internacionals.

Més enllà del doctorat,  l’any passat vaig crear, amb uns companys, del grau i del post grau 

l’ONG-Social Change Analysis Organization (SCAO), un centre de recerca independent i 

alternatiu. L’objectiu principal de l’organització és la d’aportar informació i coneixement a altres 

ONG perquè puguin dur a terme la seva tasca d’una manera eficient i assoleixin els objectius 

marcats.

Com vas accedir-hi?

Al programa de doctorat vaig poder accedir-hi gràcies al Màster de Relacions Internacionals, 

Seguretat i Desenvolupament. L’ONG va sorgir d’un projecte d’ERASMUS + a Turquia, “Young 

Intercultural Dialogues for Social Change on Refugees”. Aquests projectes estan oberts a totes 

aquelles persones actives que vulguin anar una setmana a algun país d’Europa a fer un curs sobre 

algun tema relacionat amb l’àmbit social.

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Valoro molt positivament la formació rebuda a la Facultat. Té un sistema de formació ampli i 

transversal, a primer i segon treballes totes les branques de coneixement dins de la disciplina, 

que et permet triar a tercer i quart una especialització i aprofundir en aquells temes en els quals 

tens més interès. El nivell de qualitat i professionalitat del personal docent és excel·lent.

Com veus la Facultat des de la pràctica professional, es podria millorar?

Encara que el sistema de formació i el nivell de qualitat del personal docent és excel·lent, s’ha de 

fer veure als alumnes la importància i utilitat dels coneixements que estan adquirint. En moltes 

ocasions els alumnes funcionen com a màquines reproductores, aprenen la informació, però no 

assoleixen els coneixements. La inclusió de més seminaris i formació no formal, així com 

incentivar als alumnes a participar d’activitats extracurriculars pot ser una bona manera de posar 

en funcionament tot allò que han après, més enllà dels treballs o els exàmens.

Quins consells donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

MOU-TE, no esperis a finalitzar els teus estudis per començar a pensar que fer. 

E S T U D I S

Llicenciat en Relacions 
Internacionals

P R O M O C I Ó

2013/14



FRANCESC MESTRE 
AIZPURUA

Nº 141 butlletí de la FCPS – 6 d’abril de 2017

EN FRANCESC MESTRE AIZPURUA ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS L’ANY 2011. HA FET EL 

MÀSTER EN DRET PARLAMENTARI, ELECCIONS I ESTUDIS LEGISLATIUS A LA UCM. ACTUALMENT TREBALLA 

COMA  TÈCNIC D’AFERS EUROPEUS A L’OFICINA D’EXTREMADURA A BRUSSEL·LES. 

En què consisteix la teva feina? 

Soy la persona encargada de llevar los asuntos de Agricultura, Medio Ambiente y Desarrollo

Rural. Mis tareas principales consisten en hacer seguimiento de estas políticas de la Unión; asistir

a los foros de interés para Extremadura en este ámbito; participar en los procedimientos

institucionales de la UE abiertos a las Comunidades Autónomas; asistir a los miembros de la 

Junta de Extremadura y otros representantes de la sociedad civil de la región durante sus visitas a 

Bruselas, y contribuir también a la visibilidad de Extremadura en Europa y viceversa.

Com vas accedir-hi?

Tras mi paso por el Comité Económico y Social Europeo vi que se acercaba el momento de dar 

el paso definitivo al mundo laboral. encontré, gracias al Centre de Documentació Europea de la 

UAB, una oferta de prácticas que cuadraba con mi perfil: una beca (para nada precaria) en la 

Dirección General de Acción Exterior de la Junta de Extremadura, en la que rápidamente llevé

asuntos de importancia institucional que me permitieron desarrollar mis aptitudes y formación. 

Posteriormente, fui contratado y finalmente me destinaron a mi actual puesto en Bruselas.

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Me gusta diferenciar entre la formación en contenidos y la formación en aptitudes. En cuanto a 

la primera, considero que la recibida en la facultad fue una base sólida y potente sobre la que 

después especializarse. No obstante, normalmente no hay una conexión directa –y es normal 

que así sea– entre lo aprendido en la facultad y lo que se utiliza finalmente en el mundo laboral. 

Para ello están los posgrados y el aprendizaje en el mismo lugar de trabajo.

Por eso, considero aún más relevante la formación en aptitudes, que sí tiene una conexión

directa con el mundo laboral. Ser metódico, responsable, riguroso, organizado, así como saber 

trabajar en equipo y soportar el estrés, son cualidades personales básicas en un trabajo, y creo que 

la formación recibida en la facultad supo potenciarlas.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Existe dificultad para entrar en la rueda del mundo laboral, pero una vez dentro aquella persona 

que es válida trabajando tiene el camino bastante más fácil. Yo te recomendaría tener una idea de 

hacia dónde quieres ir; buscar una formación que te lleve a ese objetivo; aprender idiomas; 

estudiar y trabajar en el extranjero, y hacerte imprescindible en la institución pública o empresa 

en la que acabes trabajando, aunque sea inicialmente como becario. 

E S T U D I S

Llicenciat en Relacions 
Internacionals

P R O M O C I Ó

2010/11



ABIAIL PANIAGUA

Nº 140 butlletí de la FCPS – 17 de març de 2017

L’ABIGAIL PANIAGUA ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS L’ANY 2014. HA FET ESTUDIS DE 

POSTGRAU EN PROTECCIÓ INTERNACIONAL DE DRETS HUMANS. ACTUALMENT TREBALLA COM A 

PROFESSIONAL A LA COMISSIÓ NACIONAL DE DRETS HUMANS DE MÈXIC. 

En què consisteix la teva feina? 

Porto a terme diverses funcions entre les quals destaquen: el desenvolupament de documents 

per les diverses reunions, grups de treball, congressos, simpòsiums,... Investigacions, diagnòstics, 

notes informatives,... tant pel suportal President, Secretari Tècnic i Directora General com a 

l'àrea i les OSC. Així mateix, anem a esdeveniments en les matèries a les quals donem seguiment, 

col·laborem amb OSC per generar accions , actuar com a mediadors entre la societat civil i el 

govern, també es generen suports directes com per exemple, en matèria de desaparició forçada, 

activitats formatives, identificació de temàtiques, carències i necessitats per presentar propostes, 

seguiment a la legislació interna, regional i internacional... entre d'altres.

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

La formació rebuda a la Facultat és de vital importància per tenir les bases necessàries en la 

matèria. El programa disposa d’assignatures i professionals molt brillants. Els coneixements són 

molt amplis, per tant, et donen una base molt robusta que et pot orientar cap a molts camins.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar?

Tot i que el grau és molt complet i la veritat és difícil incloure res més donat la temporalitat dels 

estudis i les prioritats, seria interessant realitzar a les aules més dinàmiques i experiències 

pràctiques pel suport en la identificació de les competències transversals aplicables a la professió 

per part dels estudiants, ... En moltes ocasions viuen en una rutina d'estudi que no permet veure 

més enllà. I, és que, el sistema educatiu predominant pot arribar a ser una mica frustrant en 

determinats moments, però s’ha d’aprendre que TOT és aprenentatge i experiència.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Quan finalitzes els estudis, tens un període de "Què faig amb tots aquests instruments i 

coneixements adquirits?", però amb perseverança, treballant de valent i informant-se 

constantment, el camí cap al qual un es vol decantar acaba sortint. És molt important arriscar, 

sortir de la zona de confort predominant per créixer i trobar-se a un mateix professionalment. 

Identificar que no ens agrada, pot ser una bona estratègia per començar a veure el que ens 

apassiona, pensant sempre que res és impossible i els límits en moltes ocasions ens els imposem 

nosaltres mateixos. Molta sort!

E S T U D I S

Llicenciada en Relacions 
Internacionals

P R O M O C I Ó
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MARTÍN 
MADRILEJOS

Nº 139 butlletí de la FCPS – 7 de març de 2017

EL MARTÍN MADRILEJOS ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALSEN LA PROMOCIÓ DE L’ANY 2013. 

ESTÀ ESTUDIANT UN MÀSTER EN RELACIONS INTERNACIONALS, SEGURETAT I DESENVOLUPAMENT A LA 

UAB. ACTUALMENT TREBALLA EN UNA BECA DE COL·LABORACIÓ A L’ÀREA DE PROMOCIÓ DE LA UAB. 

Com valores la formació rebuda a la Facultat? Què canviaries o milloraries i què no?

Crec que la formació rebuda a la Facultat ha sigut molt amplia, heterodoxa i multidisciplinària, 

per la gran qualitat del professorat, dels alumnes i de les possibilitats d’especialització que 

t’ofereix. Tot i això, en el cas de polítiques, durant els primers anys és un grau molt teòric, en el 

que t’ hauràs de buscar la vida si vols posar la “política” o la “sociologia” a la pràctica. A partir de 

tercer, un mateix, si vol, ja pot començar a veure la llum i focalitzar-se en temes més concrets, a 

més que les assignatures es tornen més participatives i la gent en sap més. Un dels grans 

problemes, a parer meu, és la falta d’orientació professional, sobretot els primers anys.

Quina era la teva visió abans de començar el grau, i un cop l’has acabat?

La visió és radicalment diferent. Molta gent que entra pensa que és un grau per dedicar-te a la 

política, i això és totalment erroni. Pots acabar, és clar, però ens preparen per ser estudiosos de la 

política. En aquest sentit, la ciència política no són reunions d'homes ben vestits, sinó una gran 

magnitud d'elements i matèries de la nostra vida social: el comportament polític, les relacions 

internacionals, la gestió pública i un llarg etcètera. Tot això abasta la Ciència Política.

Com veus el teu futur laboral? Quines perspectives tens?

Ha canviat totalment. Més enllà de les oportunitats que t'ofereixi la facultat, un ha de saber 

buscar pel seu compte, fer contactes i estar ficat al món de la ciència política. Les ciències 

polítiques tenen més sortides del que a priori sembla: a coses com l'administració pública, les 

consultories, la docència, la mateixa política, les ONG's, les Organitzacions Internacionals.

El que diria, sobretot, és reivindicar, per humanitat, la necessitat d'estudiar disciplines socials 

com les polítiques i la sociologia. Per què? Perquè vivim en un món extremadament complex, 

poblat i multicultural. I és en aquestes interaccions socials on nosaltres podem aportar una mica 

més per entendre el món. Mentre que des de dalt i els mitjans de comunicació ens bombardegen 

amb què estudiem ciències, el món sembla que va cap al col·lapse i hem de ser capaços de trobar 

solucions.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Podria dir mil coses, però el més important: que la política no es quedi només a la facultat. Ser 

capaç de portar-la a qualsevol lloc; al bar, a una conversa amb els col·legues del barri, a un dinar 

familiar. Que t'agradi, que llegeixis, que escriguis i que estiguis actiu políticament per aportar un 

granet de sorra a millorar les coses.
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MARINA MORALES

Nº 137 butlletí de la FCPS – 30 de gener de 2017

LA MARINA MORALES ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS L’ANY 2010. HA FET ESTUDIS DE 

POSTGRAU D’AGENT DE DESENVOLUPAMENT INTERNACIONAL A LA UPF, I EL MÀSTER EN POLÍTICA 

INTERNACIONAL A LA UCM. TAMBÉ HA TREBALLAT COM A TÈCNICA DE PROJECTES A ORGANITZACIONS 

NO GOVERNAMENTALS, ANÀLISIS POLÍTIC SOBRE EL DRET A L’ALIMENTACIÓ I AVALUACIÓ DE PROJECTES. 

ACTUALMENT ESTÀ REALITZANT LA SEVA TESI DOCTORAL 

En què consisteix la teva feina? 

Estic realitzant la meva tesi doctoral a la Universitat Complutense de Madrid, dins del programa 

de doctorat de Relacions Internacionals, analitzant el potencial de canvi dels moviments socials 

llatinoamericans que defensen la sobirania alimentària en espais regionals, com l'ALBA-TCP.

Com vas accedir-hi? 

Vaig accedir gràcies als meus anteriors estudis de màster en Política Internacional i l'experiència 

que em donar ser cooperant a l'Argentina, treballant amb el Movimiento Campesino de Santiago 

de l'Estero (MOCASE-Vía Campesina). Això em va permetre conèixer de primera mà les 

problemàtiques del camp llatinoamericà i les seves demandes.

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Valoro la formació de la llicenciatura de Ciències Polítiques i de l'Administració molt 

positivament. Vaig poder gaudir dels coneixements adquirits, sobretot l'últim curs, ja que 

podíem escollir la nostra especialització.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar?

lL'aspecte a millorar és la falta d'orientació professional durant la carrera, no tens gaire clar 

quines són les feines que pots realitzar en el món laboral un cop has acabat; alhora, la falta 

d'ajudes i de beques per a estudiants, problema que afecta totes les universitats.

meus estudis el que vaig trobar a faltar va ser una orientació professional cap als nostres estudis; 

la nostra carrera és bastant àmplia i pot incloure molts sectors, fins que no surts de la carrera i 

acudeixes a COLPIS, per exemple, no coneixes on i com buscar feina, i considero que això sí que 

seria un aspecte a millorar.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

El consell que podria donar als futurs politòlegs i sociòlegs és que busquin orientació laboral, 

d'ençà que comencen la seva carrera, per tal de conèixer l'àmplia gamma de possibilitats que 

tenen tant les Ciències Polítiques, com la Sociologia.
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ANA LUCÍA OLIVOS 

PAIRAZAMÁN

Nº 136 butlletí de la FCPS – 17 de gener de 2017

L’ANA LUCÍA OLIVOS PAIRAZAMÁN ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS L’ANY 2010. HA FET 

ESTUDIS DE POSTGRAU EN COOPERACIÓ AL DESENVOLUPAMENT A LA UNIVERSITAT DE VALENCIA I UN 

MÀSTER D’IMMIGRATION MANAGEMENT A LA UPF. TAMBÉ HA TREBALLAT COM A TÈCNICA DE PROJECTES, 

RESPONSIBLE DE FUNDRAISING. ACTUALMENT TREBALLA COM A ORIENTADORA SOCIO-LABORAL DINS DEL 

PROGRAMA GARANTIA JUVENIL. 

En què consisteix la teva feina? 

Dono suport i orientació a l'àmbit laboral i educatiu als joves que estan inscrits al Sistema 

Nacional de Garantia Juvenil. També realitzo feina de prospectora i insertora laboral treballant 

en els objectius professionals del jove, i donant les eines necessàries per a la seva autonomia.

Dintre de les meves funcions podria destacar les següents: accions de prospecció del mercat de 

treball i cerca d'ofertes i recursos d'ocupació amb empreses i/o administracions; dissenyar plans 

de treball per treballar les característiques formatives i laborals del jove; disseny, elaboració i 

execució de tallers de recerca de feina i habilitats socials; accions de seguiment a la inserció entre 

l'empresa i el jove.

Com vas accedir-hi? 

Vaig accedir per un conegut i en aquell moment estava buscant una feina més estable, i vaig tenir 

l’oportunitat de donar un canvi professional, sempre orientat al sector més social. 

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Formació adequada, tot i que bastant teòrica durant els 3 primers anys. La capacitat analítica de 

les classes i d’algunes assignatures m’han servit molt durant la meva trajectòria professional com 

a tècnica de projectes. D’altra banda, també valoro positivament la possibilitat de poder escollir el 

teu sector on realitzar les pràctiques laborals. Els 4 anys de carrera universitària va ser genials, 

perquè et dóna les eines necessàries per fer front a treballs relacionats amb política pública.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar?

Durant els meus estudis el que vaig trobar a faltar va ser una orientació professional cap als 

nostres estudis; la nostra carrera és bastant àmplia i pot incloure molts sectors, fins que no surts 

de la carrera i acudeixes a COLPIS, per exemple, no coneixes on i com buscar feina, i considero 

que això sí que seria un aspecte a millorar.
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JOSEP MARIA 
COMELLAS

Nº 94 butlletí de la FCPS – 7 d’abril de 2014

EN JOSEP MARIA COMELLAS ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DE L’ANY 

2012. ESTÀ FENT ESTUDIS DE POSTGRAU D’ANÀLISI ECONÒMIC I FILOSÒFICO-POLÍTIC DEL CAPITALISME 

CONTEMPORANI A LA UB. TAMBÉ HA TREBALLAT COM A FUNDRAISER A METGES SENSE FRONTERES. 

ACTUALMENT TREBALLA COM A COL·LABORADOR A LA RÀDIO LOCAL PUIG-REIG. 

En què consisteix la teva feina? Com vas accedir-hi?

Després d'acabar la carrera a l'estiu del 2012, vaig treballar durant quasi un any com a 

fundraiser per a Metges Sense Fronteres. La feina consistia en captar socis i fons per a 

aquesta ONG. Hi vaig accedir a través d'una oferta laboral en una borsa de treball on-line. 

Actualment estic col·laborant setmanalment en una ràdio local (Ràdio Puig-reig), de la qual 

fa quasi vuit anys que en formo part.

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Crec que es dóna una formació acadèmica complerta i transversal. Les classes són força 

participatives, amb pràctiques i simulacions, i el professorat té un molt bon nivell. Estic 

content amb la formació rebuda i considero que vaig adquirir molt bons coneixements. 

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar?

Possiblement vaig trobar a faltar més informació i orientació durant l'últim any de carrera 

tant pel que fa a l'àmbit del mercat laboral com a l'àmbit acadèmic. Un cop acabes la carrera 

et pots sentir un xic desorientat i la inserció al mercat laboral no és fàcil.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Crec que és important tenir clar quin és l'àmbit que t'interessa dins de l'ampli ventall que et 

brinda una carrera tan transversal com aquesta i intentar formar-te i diferenciar-te dins 

d'aquest. També és interessant involucrar-se amb grups, organitzacions o moviments socials 

que tinguin un interès per a tu per tal d'anar adquirint experiència i formació fora de les 

aules. Finalment, un bon coneixement d'idiomes estrangers, com a mínim de l'anglès, és 

fonamental.
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LAURA SÁNCHEZ

Nº 89 butlletí de la FCPS – 27 de gener de 2014

LA LAURA SÁNCHEZ ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DE L’ANY 2010. HA 

FET ESTUDIS DE POSTGRAU A L’INSTITUT UNIVERSITARI D’ESTUDIS EUROPEUS, A MÉS DE CURSSAR 

ESTUDIS DE PROTOCOL I COMUNICACIÓ EMPRESARIAL I INTITUCIONAL. TAMBÉ HA TREBALAT COM A 

INVESTIGADORA I CONSULTORA DE PROMOCIÓ INTERNACIONAL. ATUALMENT HA COMENÇAT EL SEU 

PROPI PROJECTE A CONSULTORIA SINAPSIS. 

En què consisteix la teva feina? Com vas accedir-hi?

Em dedico a l'assessorament d'empreses, a què aconsegueixin tenir una projecció internacional, a 

millorar les seves importacions i exportacions. Segons el sector de l'empresa, hauran d'adreçar-se 

a un mercat o un altre. També, a la seva interacció amb les Administracions Públiques per a 

demanar ajudes i subvencions. A més a més, faig jornades i tallers adreçades a empreses i al 

públic en general sobre emprenedoria i promoció i política internacional.

Aquest projecte el vaig començar el passat 2013, intentant trobar una sortida professional als 

meus estudis i utilitzant els contactes que tinc a empreses estrangeres que volen fer negocis amb 

empreses catalanes.

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Considero que els coneixements que s'imparteixen són de bona qualitat i que ens ajuden a ser 

professionals polivalents i a poder entendre què passa al món sobretot per ser coneixements 

multidisciplinaris. Penso que els canvis que han anat fent-se en el sistema com la major 

participació a classe o els diferents jocs de rol ens ajuden a aprendre a interactuar i a pensar, a 

enfrontar-nos a situacions on hem de donar a conèixer els nostres coneixements i utilitzar la 

nostra capacitat analítica davant d'altres i, el més important, defensar els nostres posicionaments. 

També penso que és bastant important les eines que em van ensenyar i que es poder utilitzar en 

qualsevol situació o feines. 

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar?

Penso que s'hauria de donar a conèixer millor quines són les sortides laborals i orientar als 

estudiants i futurs graduats a la seva inserció laboral. Trobo que quan acabem els estudis ens 

trobem que l'accés al món laboral relacionat amb els nostres estudis no és gens fàcil. 

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

El meu consell per als futurs politòlegs i sociòlegs és que aprofitin les oportunitats que se'ls 

brinda i que intentin fer-se un currículum que els diferenciï en alguna cosa dels altres 

professionals a través de la formació de postgrau, els voluntariats i les pràctiques.
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SONIA ANDOLZ 
RODRÍGUEZ

Nº85 butlletí de la FCPS – 11 de novembre de 2013

LA SONIA ADOLZ-RODRÍGUEZ ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS L’ANY 2008. HA FET ESTUDIS 

DE POSTGRAU A LA UOC I A LA UNIVERSITAT D’OXFORD, ON TAMBÉ HA TREBALLAT COM A 

INVESTIGADORA. ACTUALMENT TREBALLA COM A PROFESSORA ASSOCIADA I COM A INVESTIGADORA 

PART-TIME. 

En què consisteix la teva feina? Com vas accedir-hi?

A la feina de la Universitat (Universidad Antonio Nebrija, Madrid) vaig accedir-hi mitjançant 

procés obert habitual. Cap al maig-juny, les universitats privades publiquen les seves necessitats 

de personal acadèmic i pots presentar la teva candidatura. Sóc titular de dues assignatures de les 

quals he pogut desenvolupar els continguts, mètode d'avaluació, etc. La docència és en anglès. 

També col·laboro amb l'IEEE com a Analista part-time en temes de Seguretat Internacional. 

L'any passat em van concedir una beca d'investigació per al CESEDEN. El treball final es va 

publicar a l'IEEE i em van oferir col·laborar de forma més continua.

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Tinc un gran record de la Facultat, tant per la qualitat docent com per la qualitat humana de 

molts professors. He estudiat a altres tres universitats (dues espanyoles i una estrangera) i no he 

tingut la mateixa relació amb els professors. Aquí, continuen guiant-te, tenint-te en compte i 

ajudant-te sempre que poden, fins i tot ara que ja fa anys que vaig acabar.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar?

Pel contacte que tinc amb actuals alumnes sé que Bolonya ha canviat molt la forma de funcionar 

i també que ara donen més aptituds professionals i pràctiques que abans. Tot i així, penso que és 

clau aprofitar les assignatures de Seminari (jo me'n penedeixo de no haver-ne tret més profit); 

escollir bé unes pràctiques on aprenguis; i implicar-se en alguna cosa més dins la comunitat 

universitària. Jo vaig ser cofundadora d'UNANIMUN i amb els anys continuo comprovant tot el 

que em va aportar i m'aporta professional i personalment. Em va donar eines i coneixements 

complementaris i, encara ara, em permet continuar lligada d'alguna manera a la Facultat i a les 

generacions més joves.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Consells, pocs. Que no desesperin pensant en les sortides professionals. Si fas el que t'agrada, 

acabes trobant la via. Que facin cursos, complementin amb especialitzacions, idiomes, etc. Mai se 

sap quan et serà útil saber d'alguna cosa concreta... I que gaudeixin de la carrera. Després ja hi ha 

temps per amoïnar-se pel futur!
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ALVAR CLOSAS

Nº83 butlletí de la FCPS – 9 d’octubre de 2013

L’ALVAR CLOSAS ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DE L’ANY 2006. HA FET 

EL MÀSTER DE CIÈNCIA, POLÍTICA I GESTIÓ DE L’AIGUA A LA UNIVERSITAT D’OXFORD. TAMBÉ ÉS DOCTOR 

EN GEOGRAFIA. ACTUALMENT TREBALLA PER IWMI (INTERNATIONAL WATER MANAGEMENT INSTITUTE) 

AL CAIRE, EGIPTE, COM A RESPONSIBLE D’UN PROJECTE SOBRE LA GOVERNANÇA DE L’AIGUA SUBTERRÀNIA 

AL NORD DE L’ÀFRICA I ORIENT PROPER. 

En què consisteix la teva feina? Com vas accedir-hi?

La meva feina consisteix a coordinar un projecte regional sobre governança de l'aigua 

subterrània al Nord d'Àfrica i Orient Proper finançat per USAID (Agencia pel Desenvolupament i 

Cooperació Nord-americana). Treballo per un institut internacional de recerca i 

desenvolupament i ajudo als governs de 7 països en la regió a millorar el marc institucional i la 

gestió de l'aigua subterrània. Vaig accedir-hi a traves d'un procés de selecció amb diverses rondes 

d'entrevistes i prova escrita. Suposo que la meva trajectòria anterior així com el doctorat van 

ajudar a millorar la meva candidatura de cara al procés de selecció.

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

“La universitat és el que en fem d'ella". La formació acadèmica que vaig rebre a la facultat la vaig 

trobar molt interessant i enriquidora i les oportunitats per aprendre estan a l'abast de tothom, 

però s'han de buscar. La formació en anglès, l'accés als professors i sessions de discussió en grups 

més petits es podrien fomentar encara més així com l'ensenyança de mètodes numèrics. Poder 

tenir accés a professors amb experiència internacional també es podria millorar. L'esforç 

personal, la motivació i les ganes d'aprendre malgrat que són difícils de transmetre, sempre es 

poden nodrir amb professors disposats a ajudar i alumnes disposats a aprendre. 

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar?

Trobo que la universitat podria ser més flexible a l'hora d'atorgar crèdits de lliure elecció. Els 

programes d'Erasmus i els acords vigents amb universitats estrangeres es podrien ampliar també 

a altres universitats. Es podria també facilitar nous acords amb organismes que els estudiants 

troben interessants de cara a fer pràctiques professionals més enfocades als seus interessos o 

futur professional.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Que aprenguin a utilitzar la biblioteca! Que s'interessin, que llegeixin, que es facin d'alguna 

associació que els motivi o interessi, que preguntin i que no tinguin por a equivocar-se. Quan les 

coses no surten com un ha pensat que sortiran, sempre sorgeixen oportunitats. 
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VERÒNICA ENRÍQUEZ 
MORERA

Nº81 butlletí de la FCPS – 2 de juliol de 2013

LA VERÒNICA ENRÍQUEZ MORERA ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DE 

L’ANY 2003. HA FET ESTUDIS DE DRET A LA UOC. TAMBÉ HA TREBALLAT COM A VOLUNTÀRIA EN 

DIFERENTS ONG’S I ACTUALMENT TREBALLA COM A FUNCIONÀRIA AL COS SUPERIOR DE LA GENERALITAT 

DE CATALUNYA. 
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En què consisteix la teva feina? Com vas accedir-hi?

L'elaboració d'informes, notes i treballs d'assessorament al govern són tasques pròpies de la meva 

feina. Tanmateix participo en la coordinació dels plans interdepartamentals i d'acció de govern. 

Igualment desenvolupo tasques de seguiment de la qualitat dels serveis públics mitjançant el 

disseny i el tractament d'indicadors, així com la implementació de les ISO de qualitat i 

excel·lència tot contribuint a la política de transparència de l'acció administrativa, tema cabdal en 

els moments que vivim.

Vaig accedir a la funció pública mitjançant concurs oposició al cos de funcionaris de 

l'administració de la Generalitat de torn lliure. 

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Els coneixements teòrics impartits a la Facultat són més que suficients com per inserir-te al 

mercat laboral com a una professional multidisciplinar, polivalent i amb un alt coneixement de 

les polítiques públiques, gestió pública, les estructures socials i de poder existents així com tot el 

magma organitzatiu del mateix. Durant la meva experiència no he trobat cap mancança d'inici 

en relació als coneixements de la nostra professió, òbviament tot evoluciona i canvia i cal 

reciclar-se i ampliar els coneixements i les teories apreses. 

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar?

Durant la meva època d'estudiant vaig trobar a faltar molta aplicació pràctica, orientació pràctica 

sobre la nostra professió. Intercanvi d'experiències entre politòlegs/es ja inserits al mercat 

laboral, tant a casa nostra com a la resta d'Europa o a altres països internacionals.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

No menystinguem les xarxes de contactes, les assistències a seminaris, conferències, trobades... 

aprofitem les col·laboracions voluntàries i qualsevulla ocasió és bona per fer-se conèixer. 

No s'ha d'obviar que actualment vivim un moment dur i complicat, però no descuidem que és a 

nivell global i no sectorial propi del nostre camp i que el pessimisme i la negativitat no ens traurà 

d'aquest context. Per tant, encara que costi no deixem de creure i de lluitar-ho. 



MARTA GALLARDO

Nº78 butlletí de la FCPS – 21 de maig de 2013

LA MARTA GALLARDO ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DE L’ANY 2000. HA 

FET ESTUDIS DE POSTGRAU SOBRE DRET DE LA UE A LA UNIVERSITAT DE BARCELONA. TAMBÉ HA 

TREBALLAT COM A ASSISTANT, REDACTORA I COORDINADORA DE PUBLICACIONS. ACTUALMENT 

TREBALLA COM A ASSESSORA EN POLÍTIQUES EUROPEES A LA DELEGACIÓ DEL GOVERN DE LA 

GENERALITAT DAVANT LA UE. 

En què consisteix la teva feina? Com vas accedir-hi?

La feina consisteix a fer el seguiment de l’actualitat política i legislativa europea des d’una 

òptica catalana. Aquest seguiment inclou, entre d’altres, la cerca d’informació sobre els 

dossiers de més interès per a Catalunya, el plantejament i disseny d’estratègies d’actuació 

institucional de Catalunya a la UE, el suport a les actuacions davant la

UE tant del Govern com d’altres representants de la societat civil catalana. 

Vaig accedir a la feina el 2005, a través del Patronat Català Pro Europa. 

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

La valoro molt positivament tot i que recordo que quan jo estudiava havíem d’optar entre 

marxar d’Erasmus o fer pràctiques professionals. No sé si això encara és així avui dia però, si 

és el cas, crec que s’hauria de corregir. Ambdues opcions són complementàries i no 

excloents. Crec que les pràctiques professionals són importantíssimes atès que et permeten 

una primera presa de contacte amb el món laboral d’un sector relacionat amb els teus 

estudis. Aquesta primera feina és de vegades molt complicat trobar-la per desconeixement, 

per desinformació, etc... i el suport de la universitat en l’ingrés al món laboral dels estudiants 

és bàsic

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar?

Vaig trobar a faltar més orientació professional, és a dir, explicar millor les implicacions que 

té apostar per un o altre itinerari acadèmic.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Crec que l’itinerari d’especialització que es tria condiciona fortament la formació posterior i 

les opcions laborals que se’n derivaran. Per tant, els aconsellaria que l’elecció de l’itinerari 

estigui ben reflexionada. Per altra banda, també els aconsellaria l’aposta per la formació 

contínua i per les llengües, actualment imprescindibles.
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MARIO BERNÚS 
MONNÉ

Nº73 butlletí de la FCPS – 11 de març de 2013

EL MARIO BERNÚS MONNÉ ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS L’ANY 2012. HA TREBALLAT 

COM A “EVALUATION ASSISTANT” A UNITED NATIONS RELIEF AND WORKS AGENCY FOR PALESTINE 

REFUGEES IN THE NEAR EST –UNRWA. ACTUALMENT TREBALLA COM A DIRECTOR OF CORPORATE 

DEVELOPMENT AND PUBLIC RELATIONS A HISPARUS GLOBAL TRENDIG. 

En què consisteix la teva feina? 

Consta principalment de tres tasques: per un cantó l’àrea de desenvolupament corporatiu. El 

procés de desenvolupament corporatiu de les empreses té a veure amb la tasca de fer 

créixer l’empresa a través de les fusions i de les adquisicions. En aquest escenari, el 

desenvolupament del projecte implicarà la identificació de empreses potencials per a 

possibles unions per a crear una empresa o societat nova i més potent. Aquest tipus 

d’accions s’han d’avaluar prèviament i estudiar per saber si realment és un creixement 

positiu o podria perjudicar a l’empresa de forma permanent. Per altra banda, també té a 

veure amb la remodelació dels càrrecs de gestió de la corporació, en casos necessaris. Això 

pot implicar un procés d’eliminació de certes posicions de gestió de l’estructura existent o la 

creació de nous llocs de treball en un reforç per enfortir l’equip de gestió. 

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

La valoro molt bé, crec que la Facultat em va donar una molt bona formació acadèmica. A 

més a més, la Facultat m’ha donat uns coneixements de base per a introduir-me al món 

laboral, podríem dir que és un trampolí. Després aquests coneixement bàsics s’han d’aplicar 

al món real. De fet, treballant es quan te n’adones de què quan estàs treballant amb casos 

pràctics i apliques aquests coneixements que tenies a la realitat, aprens molt més i millores. 

És com si et donen unes sabates noves, fins que no camines i les adaptes a tu, i no en fas ús, 

no te n’adones, i els coneixements igual, fins que no els apliques de veritat no els treus tot el 

partit.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

El meu primer consell, és que quan acabin la carrera, treballin. S’ha d’evitar el típic exemple 

de: tinc 25 anys una carrera, dos màsters y no he treballat mai. Les consultories, 

multinacionals i agències de les NNUU, entre d’altres, valoren la gent que treballa quan 

acaba la carrera i que ha sigut becari d’un professor mentre estudiava o ha realitzat altres 

feines que podia compaginar amb els estudis.
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CARLA CALVO 
MAÑOSA

Nº69 butlletí de la FCPS – 15 de gener de 2013

LA CARLA CALVO MAÑOSA ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS, EN LA PROMOCIÓ D EL’ANY 

2012.ESTÀ FENT ESTUDIS DE POSTGRAU A MAASTRICHT UNIVERSITY. TAMBÉ HA TREBALLAT EN 

PRÀCTIQUES COM A TÈCNICA EN RELACIONS INTERNACIONALS AL CIDOB. 

En què consisteix la teva feina? Com vas accedir-hi?

De moment treballo de traductora per pagar-me els estudis, només fa mig any que em vaig 

llicenciar i vaig decidir fer un Màster a l’estranger en Dret Internacional especialitzat en 

Drets Humans i Dret Econòmic Internacional.

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

La valoro positivament, especialment la relacionada amb les Relacions Internacionals, que 

és de gran qualitat. També m’agrada la incorporació de la possibilitat d’estudiar algunes 

assignatures en anglès, tot i que jo no en vaig poder gaudir.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar?

Penso que la tendència que hauria de seguir la facultat, malgrat el context econòmic, és la de 

classes d’uns 20 alumnes per criticar textos llegits i preguntes proposades pel tutor, i 

conferències multitudinàries per especialistes acadèmics i professionals. Aquest sistema, 

seguit pels Països Baixos i altres països, tot i que suposa una forta inversió, fomenta la 

capacitat crítica dels alumnes i un estudi setmanal personal i en grup molt enriquidor. 

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Que no us limiteu al que us ensenya la carrera i que complementeu la vostra formació amb 

experiències i idiomes. Per exemple, jo vaig aprendre molt del funcionament de les Nacions 

Unides amb UNANIMUN, una associació d’estudiants de la UAB, on em van formar com a 

delegada i vaig representar varis països al WorldMun (organitzat per Harvard University), al 

MIMUN (a Moscou), etc. Gràcies a aquestes experiències em vaig sentir encoratjada i millor 

preparada per sortir a l’estranger, a la vegada que vaig conèixer una xarxa d’ex-alumnes 

politòlegs que treballen a Brussel·les, Ramallah, etc. que em van donar una perspectiva del 

que podia fer quan acabés els estudis.
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ALEIX CUBRERAS 
DÍAZ

Nº61 butlletí de la FCPS – 7 de maig de 2012

L’ALEIX CUBRERAS DÍAZ ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS L’ANY 2005. HA FET ESTUDIS DE 

POSTGRAU A LA GSPM-GWU I A LA UNIVERSITAT DE NAVARRA. 

HA TREBALLAT COM A TÈCNIC SUPERIOR DELS DEPARTAMENTS D’EDUCACIÓ I UNIVERSITATS DEL GOVERN 

DE CATALUNYA. ACTUALMENT ÉS SOCI I CONSULTOR DE COMUNICACIÓ PÚBLICA A INGENIA-PRO. 

En què consisteix la teva feina?

Conjuntament amb tres ments amigues, comunicadores i brillants ajudem a Governs, 

Institucions, Empreses, Partits Polítics i Organitzacions del 3r sector a interioritzar el nou 

paradigma de la Comunicació i a construir artesanalment un Nou Lideratge -Polític, 

Empresarial i Social- situant les persones al bell mig de la seva missió i garantir el seu èxit 

present i futur. Una nova manera de comunicar. Una nova manera d’entendre i de fer 

Política. 

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

El pas per la Facultat ha estat un privilegi i un estímul emocional i de coneixement. 

L’oportunitat de conèixer i aprendre de persones que has admirat, que les segueixes amb 

estima durant molt de temps, que son referents és única. Amb aquesta situació de partida, la 

formació és i ha estat una de les claus essencials amb les que hem construït el futur. El món 

de la Universitat –sovint- continua mirant només a les quatre parets del seu despatx.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 
millorar?

Obrir la Institució, relacionar-se i crear sinèrgies reals amb l’entorn geogràfic, social, i 

professional, així com canviar la rigidesa per la flexibilitat és el camí de l’èxit. El món viatja 

amb una velocitat de creuer de canvi permanent que la Universitat no sap aprofitar amb 

totes les seves oportunitats. Canviar aquesta actitud seria ajudar de manera decisiva als 

actuals estudiants i futurs/es titulats/des. 

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Identifica allò que t’apassiona, allò que et fa posar la pell de gallina i estigues disposat/da a 

creuar l’Atlàntic nedant. Es farà de nit, hi haurà tempesta, et cansaràs malgrat les dificultats 

no defalleixis mai. Descansa un minut i torna-hi amb totes les forces. Transversalitat. 

Curiositat infinita. Surt a conèixer el Món i tingues ganes de canviar-lo.
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JOSEP DELÀS 
MARTÍ

Nº58 butlletí de la FCPS – 26 de març de 2012

EL JOSEP DELÀS MARTÍ ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DE L’ANY 2000. 

HA PROLONGAT ELS SEUS ESTUDIS REALITZANT UN MÀSTER EN GESTIÓ DE SISTEMES MARINS I 

COSTANERS (IUSC), I AMB ELS CURSOS DE DOCTORAT EN MEDI AMBIENT I ORDENACIÓ TERRITORIAL 

(UDG) I, ACTUALMENT REALITZA UN MBA (ADMINISTRACIÓ I DIRECCIÓ D’EMPRESES). HA TREBALLAT 

COM A TÈCNIC A LA UNIÓ DE PAGESOS DE CATALUNYA I LA FUNDACIÓ AGROTERRITORI. ACTUALMENT 

TREBALLA COM A RESPONSABLE  DE LA DELEGACIÓ DEL GRUP TAGSA A GIRONA. 

En què consisteix la teva feina?

Dirigeixo la delegació del grup públic Tragsa (Tragsa SA + Tragsatec SA) a les comarques de 

Girona. Tragsa realitza actuacions per a la protecció i conservació de la natura, el 

desenvolupament rural i presta de serveis d’emergència. Tragsatec intervé en els àmbits de la 

enginyeria, consultoria i l’assistència tècnica pel desenvolupament rural i les activitats 

mediambientals, alimentàries, agrícoles, ramaderes i forestals i la gestió de recursos pesquers i 

l’aqüicultura. 

Com vas accedir-hi?

Treballo a Tragsa des de l’any 2009, quan es va obrir la delegació a Girona i ja feia un any que 

contactava amb l’empresa regularment.

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Oberta, amb molts horitzons als quals dirigir la vida professional, difícil d’encaixar en el món 

dels oficis. Rica en disciplines i en el moment que jo vaig estudiar amb continguts escassos 

relacionats amb el medi ambient.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar? Vaig seguir l’itinerari de relacions internacionals i de moment em queda lluny del que 

he fet. Però la llicenciatura ha orientat la feina que faig a l’administració i gestió integrada de 

projectes.

D’altra banda, els vincles de la universitat amb el teixit socioeconòmic semblen encara dèbils i 

això limita que l’activitat de la facultat generi coneixements políticament rellevants.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Que acabada la llicenciatura no deixin de combinar feina, sigui la que sigui, amb més estudis, 

malgrat les dificultats, i que, en la mesura del possible, aprofitin la carrera per conèixer 

universitats d’altres païsoS. Que ara s’impliquin a fons en la defensa de la Universitat Pública. 
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DIEGO RUIZ

Nº48 butlletí de la FCPS – 17 d’octubre de 2011

EL DIEGO RUIZ ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DE L’ANY 2009.

HA FET ESTUDIS DE POSTGRAU A L’ESCOLTA DE CULTURA DE PAU. TAMBÉ HA TREBALLAT COM A 

TÈCNIC DE GRAU MITJÀ DOCUMENTALISTA. ACTUALMENT COL·LABORA COM A LECTOR A L’EDITORIAL 

TRIA LLIBRES. 

En què consisteix la teva feina? Com vas accedir-hi?

Consisteix en llegir els manuscrits que arriben a l’editorial i ser la primera persona (que 

no significa l’única) en donar el vistiplau per la seva publicació. Vaig accedir-hi gràcies, 

precisament a un company de la carrera.

Com valores la formació rebuda a la Facultat? 

Positivament gràcies a la varietat d’assignatures de les diferents ciències socials que 

s’imparteixen ja que et dóna una visió més global d’aquest tipus d’estudis.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es 
poden millorar?

Potser seria necessari que, tot hi poder fer pràctiques professionals i existir el seminari 

d’habilitats professionals, hi hagués algun lloc on poder adreçar-se i veure més 

específicament quines sortides professionals tenen la Ciència Política i la Sociologia.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat? 

Que no es quedin només amb els apunts de cada classe, que intentin lligar totes les 

assignatures entre si: les ciències socials no són tancades com sembla que mostra 

l’expedient acadèmic.
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ASTRID SACRISTÁN 
ADRIÀ

Nº 33 butlletí de la FCPS – 13 de desembre de 2010 

L’ASTRID SACRISTÁN ADRIÀ ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS, EN LA PROMOCIÓ DE L’ANY 

2003. HA FET ESTUDIS DE POSTGRAU EN GLOBALITZACIÓ I COOPERACIÓ INTERNACIONAL A LA UB. HA 

TREBALLAT COM A DELEGADA AMB CREU ROJA ESPANYOLA A INDONÈSIA I VIETNAM. ACTUALMENT 

TREBALLA COM A OFICIAL DE PROGRAMES AL PROGRAMA MUNDIAL D’ALIMENTS (PMA) DE LES 

NACIONS UNIDES. 

En què consisteix la teva feina?

Actualment estic en el meu tercer any de JPO. El programa de JPO és una oportunitat de 

formar-se dins el sistema de Nacions Unides i que està finançat pel Govern Espanyol. Estic 

treballant a la unitat d'avaluació de la seguretat alimentària, aprenent la metodologia del PMA 

en la matèria i analitzant la situació en diferents països. 

Com vas accedir-hi?

Cada any, al gener, es convoquen les places. Vaig enviar la meva sol·licitud i després d'un llarg 

procés, em van seleccionar per anar a treballar a Perú. He de dir que la meva experiència amb 

Creu Roja va ser clau per a resultar seleccionada. A Creu Roja vaig accedir mitjançant el 

programa de pràctiques que la facultat ofereix als alumnes.

Com valores la formació rebuda a la Facultat? 

La formació rebuda ha estat molt útil i la valoro molt positivament perquè el fet de saber 

com gestionar una administració, conèixer de política internacional et dóna eines d'anàlisi 

per a poder entendre el context internacional.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar? 

Crec que donar l'oportunitat d'inserir els alumnes al món laboral és una molt bona 

oportunitat que s'ha d'aprofitar. Considero que el professorat amb el que comptava la facultat 

(ara desconec si segueix sent el mateix) era molt bo, i et convidava a la reflexió.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat? 

Per la meva experiència, aconsellaria de no desistir, i tenir constància i motivació per trobar 

la feina que es desitja. Abans d'aconseguir el primer contracte amb Creu Roja vaig estar 7 

mesos de voluntària.
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XAVIER TUDELA 
PENYA

Nº 33 butlletí de la FCPS – 13 de desembre de 2010 

EN XAVIER TUDELA PENYA ES LLICENCIÀ EN LA PRIMERA PROMOCIÓ DE LA NOSTRA FACULTAT L’ANY 

1989. LA SEVA FORMACIÓ PRÈVIA ERA LA LLICENCIATURA EN CIÈNCIES DE LA INFORMACIÓ. DESPRÉS 

VA FER UN MÀSTER EN ESTUDIS EUROPEUS A LA FACULTAT DE CIÈNCIES DE LA COMUNICACIÓ.

ACTUALMENT ÉS PRESIDENT DEL BUREAU INTERNATIONAL DE CAPITALS CULTURALS. 

En què consisteix la teva feina?

Actualment, presideixo el Bureau Internacional de Capitals Culturals, entitat de la societat 

civil que està desenvolupament el concepte de capital cultural en l’àmbit lingüístic català, 

amb el nom de Capital de la Cultura Catalana; en l’àmbit de tots els 35 estats del continent 

americà, amb el nom de Capital Americana de la Cultura; al Brasil, amb el nom de Capital 

Brasileira da Cultura i, properament, posarem en marxa la US Capital of Culture, la capital 

cultural pròpia dels Estats Units d’Amèrica. També desenvolupem campanyes de promoció 

cultural nacionals i internacionals. Fins ara n’hem dut a terme 14, en les quals han participat 

activament més de set-centes mil persones.

Com vas accedir-hi?

El Bureau el vaig fundar amb d’altres persones que creien que era possible que la cultura fos 

una eina de transformació i cohesió social i de desenvolupament econòmic.

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Molt positivament. Vaig ser un privilegiat perquè la ràtio professor/alumne, a Ciències 

Polítiques, itinerari d’internacional, en la primera promoció, era enormement favorable a 

l’alumne. Amb els anys, la formació rebuda m’ha servit molt per a tractar amb organitzacions 

internacionals, amb les quals tenim acords de col·laboració i actuacions conjuntes.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar? 

Crec que és fonamental el binomi formació teòrica - formació pràctica. Tan important és 

l’una com l’altra. Si s’assoleix això el nivell des del qual se surt de la Facultat és òptim.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat? 

Que no perdin la il·lusió. Que pensin que tot és possible malgrat les dificultats i les pedres al 

camí. I que els límits que es plantegin en la seva vida professional siguin només aquells que 

elles i ells decideixin.
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ORIOL BARBA 
SUÑOL

Nº 32 butlletí de la FCPS –22 de novembre de 2010 

L’ORIOL BARBA SUÑOL ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ 2008-2009. ÉS 

TAMBÉ LLICENCIAT EN ECONOMIA PER LA UAB. 

ACTUALMENT TREBALLA COM A TÈCNIC DEL PROGRAMA DE SUPORT DE LA SECRETARIA DE LA UNIÓ 

PER LA MEDITERRÀNIA, DINS LA SECRETARIA PER A LA UNIÓ EUROPEA DE LA GENERALITAT DE 

CATALUNYA. 

En què consisteix la teva feina?

Col·laboro en el procés d’instal·lació de la Secretaria de la Unió per la Mediterrània a 

Barcelona, fent tasques de suport al Secretari General. Treballo en el traspàs de la gestió del 

Palau de Pedralbes de la Generalitat a la Secretaria i faig tasques de seguiment de la política 

euromediterrània per la Secretaria per a la Unió Europea de la Generalitat (redacció de notes, 

discursos, etc.).

Com vas accedir-hi?

Hi vaig accedir presentant-me a una plaça que es va publicar a través de l’intranet de la 

Generalitat.

Què en penses de la formació rebuda a la Facultat?

Es barregen bons professors amb assignatures una mica massa vagues on s’exigeix poc. En 

general, però, queda un pòsit de coneixement i unes aptituds que són útils de cara a 

introduir-se al mercat de treball.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar? 

Cal seguir motivant els estudiants en l’aprenentatge d’idiomes, que tenen un valor decisiu de 

cara a trobar feina. Cal també oferir flexibilitat als estudiants a l’hora de realitzar pràctiques ja 

que et donen una petita experiència que t’ajuda a aprendre i a “fer currículum”.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat? 

Que aprofitin el temps dins i fora de l’aula. Un sociòleg/politòleg que parli idiomes, que hagi 

estat monitor d’esplai, que toqui un instrument, que hagi viatjat, tindrà un bagatge i unes 

competències molt més completes que un graduat i prou. La formació a les aules és 

necessària però no suficient i ser inquiet i actiu pot oferir experiències molt útils de cara al 

futur.

E S T U D I S

Llicenciat en Relacions 
Internacionals

P R O M O C I Ó

2008/09



CRISTINA SANCHÍS 
FERRER

Nº 29 butlletí de la FCPS – 27 d’octubre de 2010 

LA CRISTINA SANCHÍS FERRER ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DEL 

CURS 2004.2005. HA FET ESTUDIS DE POSTGRAU AL COLLEGE OF EUROPE (BÈLGICA). TAMBÉ HA 

TREBALLAT COM A TÈCNICA AL COMISSIONAT D’AFERS EXTERIORS DE LA GENERALITAT DE 

CATALUNYA I A LA SECRETARIA DE POLÍTICA EUROPEA I COOPERACIÓ INTERNACIONAL DE LA UGT. 

ACTUALMENT TREBALLA AL DEPARTAMENT DE CULTURA I MITJANS DE COMUNICACIÓ.

En què consisteix la teva feina?

Treballo a l’Àrea de Relacions Internacionals del Departament de Cultura i Mitjans de 

Comunicació. Des d’aquesta Àrea coordinem i donem suport a l’activitat internacional del 

Departament. Es tracta d’una feina molt diversa, tant des el punt de vista temàtic com geogràfic. 

Per exemple, preparem informes per als viatges i les visites institucionals del Conseller, 

assessorem les entitats culturals catalanes que volen participar en projectes europeus i fem el 

seguiment de les polítiques culturals de la UE i la UNESCO.

Què en penses de la formació rebuda a la Facultat?

Crec que la Facultat t’ofereix una visió general força sòlida de totes les branques de la Ciència 

Política. Personalment, valoro molt positivament l’existència d’itineraris com el de Relacions 

Internacionals, ja que et permeten començar a centrar-te en un àmbit concret i veure quins temes 

t’interessen realment. Ara bé, cal admetre que la llicenciatura és força genèrica i que per tal 

d’encaminar la teva carrera professional és convenient realitzar una especialització posterior.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? Quines coses creus que es poden 

millorar? 

Allò que vaig trobar més a faltar va ser una major orientació en el moment d’inserir-se al mercat 

laboral. En una professió com la nostra, amb uns límits molt difusos, és important que algú 

t’expliqui el ventall de possibilitats professionals que tens un cop acabes la carrera. 

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat? 

Primer de tot, que intentin especialitzar-se en una disciplina concreta a través d’un postgrau o 

màster, per tal de compensar el caràcter generalista de la llicenciatura. Un segon consell és que 

aprenguin tots els idiomes que puguin i que passin alguna temporada estudiant o treballant a 

l’estranger, ja que l’experiència internacional està molt ben valorada al mercat laboral i els pot 

obrir moltes portes. En tercer lloc, els diria que fossin molt proactius a l’hora de buscar feina, que 

enviïn candidatures espontànies a totes les entitats del sector d’activitat que els interessi i que 

intentin establir i conservar una àmplia xarxa de contactes.
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TANIT PARADA TUR

Nº 24 butlletí de la FCPS – 7 de juny de 2010 

LA TANIT PARADA TUR ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS, AIXÍ COM EN DRET, EN LA 

PROMOCIÓ DE L’ANY 2009. RECENTMENT HA CONCLÒS UN PERÍODE DE PRÀCTIQUES A AMNESTY 

INTERNATIONAL AUSTRÀLIA. 

ACTUALMENT ESTÀ A L’ESPERA D’INICIAR UNES PRÀCTIQUES A L’ESTRANGER EN L’ÀMBIT DE LA 

COMUNICACIÓ. 

En què consisteix la teva feina? 

La meva posició a Amnistia Internacional era la de ‘Refugee Caseworker’. Austràlia és un dels 

països amb una major rebuda de refugiats i per tant tenen un potent programa per a l’avaluació de 

sol·licitants d’asil. La meva feina tenia un caire ambivalent, de recerca per una banda i molt humà 

per una altra. Redactava informes sobre la situació dels drets humans en el país del qual provenia 

el nostre client. Posteriorment, vaig passar a ser supervisora dels nous becaris i feia de primer 

contacte amb qualsevol persona que necessités informació sobre el procediment en sí o amb 

temes de refugiats en general. 

Com vas accedir-hi?

Vaig fer un primer contacte amb la seu central d’Amnesty a Sidney expressant el meu interès. Els 

hi vaig enviar la meva carta de motivació i CV i posteriorment vaig passar un procés de selecció. 

Què en penses de la formació rebuda a la Facultat?

Estic satisfeta i guardo molts bons records del professorat i companys. Quan vaig estar a 

l’estranger estudiant i vaig veure de quina manera participaven tots els estudiants a l’aula, em vaig 

avergonyir una mica del nostre sistema de prendre apunts i escoltar al professor, i em vaig adonar 

de tot allò que ens manca: major participació dels estudiants on s’estableixi un verdader debat a 

totes i cadascuna de les classes, millor organització del contingut de les assignatures, la utilització 

de tècniques d’ensenyament innovadores, emprar eines basades en la web... en tots aquests 

aspectes considero que estem a anys llum. 

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat? 

Anar a l’estranger t’obre moltes portes, i des d’un punt de vista humà i professional és una 

experiència molt enriquidora. Per això, és important estar al dia en el tema de les beques, hi ha 

multitud d’ofertes que passen desapercebudes! L’experimentació és clau. En aquest sentit, cal 

atrevir-se i seguir l’instint de cadascú! Així mateix, treure el màxim profit del temps a la facultat: 

fer-hi bons contactes i involucrar-se en tot allò que els hi interessi.
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AGUSTÍN FERRER

Nº 16 butlletí de la FCPS –15 de febrer de 2010 

AGUSTÍN FERRER ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DE 1990. HA FET 

ESTUDIS DE POSTGRAU A LA UNED. TAMBÉ HA TREBALLAT COM A EXPERT AMB L’AECID A HAITÍ, ON 

ESPERA PODER TORNAR AVIAT. 

En què consisteix la teva feina? 

Estic preparant una tesi doctoral sobre la seguretat a Haití, gràcies a que coneixia el responsable el 

programa de la seva anterior missió a MINUSTAH (ONU). 

Com vas accedir-hi?

Vaig accedir-hi mitjançant un procés de selecció tradicional, és a dir una selecció per currículum i 

entrevistes. 

Què en penses de la formació rebuda a la Facultat?

Ens dóna les guies bàsiques per poder moure’ns en aquest món complex, els elements orientatius 

mínims i per tant, imprescindibles. De totes maneres, crec que es queda curta, necessitem alguna 

cosa més que un manual de primers auxilis. Però, en realitat, qui et pot formar sinó la vida 

mateixa?

Com valores la Facultat des de la pràctica professional? 

Crec que la vinculació permanent dels antics alumnes amb la Facultat és un element que pot 

contribuir a la seva excel·lència. Els que ens hi hem format, estem treballant en mil branques 

distintes i els que ara hi estudien també tenen mil interessos diferents. És impossible respondre a 

les seves necessitats de formació si no és a través del feedback que produïm els que ja estem 

llicenciats. Això requereix molta humilitat per part dels ensenyants, però també per part dels 

antics alumnes, i aquesta no és una virtut de moda. I, tanmateix, sense ser-ne, qui pot aprendre?

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat? 

Busqueu la dimensió del servei a la comunitat que us motivi, que faci sortir el millor de vosaltres i 

penseu que sou uns privilegiats que heu rebut uns dons per treballar pel bé comú. La vostra millor 

i més gran formació ha de beneficiar el benestar de la societat i no pas la plenitud de les vostres 

butxaques. Sociòlegs i politòlegs som arquitectes i paletes d’un món millor. Però sobretot, no 

perdeu de vista que el centre de tot és la persona humana. 
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JOAQUIM TRES 
VILADOMAT

Nº 9 butlletí de la FCPS – 19 d’octubre de 2009 

EL JOAQUIM TRES VILADOMAT ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DEL 

1990. HA FET ESTUDIS DE POSTGRAU EN ECONOMIA DEL DESENVOLUPAMENT A L’INSTITUE OF 

DEVELOPMENT STUDIES-SUSSEX. 

HA TREBALLAT COM A OFICIAL PER ASSUMPTES ECONÒMICS A LA CONFERÈNCIA DE LES NACIONS 

UNIDES SOBRE EL COMERÇ I EL DESENVOLUPAMENT (UNCTAD-GINEBRA) I COM A COORDINADOR 

GENERAL DE LA COOPERACIÓ ESPANYOLA A AMÈRICA DEL SUD. TAMBÉ HA ESTAT DIRECTOR EXECUTIU 

DE LA XARXA UNIVERSITÀRIA GUNI (UNESCO, UNU, UPC) I EDITOR PRINCIPAL DE HIGHER EDUCATION IN 

THE WORLD. ACTUALMENT TREBALLA COM ASSESSOR PRINCIPAL DEL SECRETARI DEL BANC 

INTERAMERICÀ DE DESENVOLUPAMENT. 

En què consisteix la teva feina?

Gestiono les relacions polítiques dels països membres (48 accionistes) representats al Consell 

d’Administració amb l’Administració del banc (BID) a través dels seus representants o directament 

amb els Ministres. També preparo la reunió setmanal del Consell i participo en el grup de millora 

de la governança del banc juntament amb altres companys. En aquesta última tasca he liderat la 

negociació d’ingrés de la Xina al Banc i ha participat en l’actual Pla d’Acció de Millora de la 

Governança.

Com hi vas accedir?

Hi vaig accedir a través d’un concurs públic del banc. 

Com valores la formació rebuda a la Facultat?

Molt bona com a base per a, posteriorment, fer un Postgrau. 

Quines coses creus que es podrien millorar?

Caldria oferir assignatures de major especialització i més èmfasi en les relacions econòmiques 

internacionals. Així com també, amb més èmfasi en tècniques (skills) i orientació a la resolució 

dels problemes. En detriment de la memorística. 

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Els recomanaria que estudiïn texts originals, es prenguin la facultat molt seriosament i es 

preguntin el “com” i el “per què” dels continguts que ensenyen. Que siguin trilingües, llegeixin el 

Financial Times diàriament i facin pràctiques professionals i un postgrau en un centre 

d'excel·lència internacional. 
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CARLES GISBERT 
BORRÀS

Nº6 butlletí de la FCPS – 28 de juny de 2009

EL CARLES GISBERT I BORRÀS ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DE 

L’ANY 1997. 

HA COL·LABORAT AMB L’ONG INTERMÓN OXFAM I OXFAM SOLIDARITAT DE BÈLGICA. TAMBÉ HA 

FORMAT PART DE LA DELEGACIÓ DE LA COMISSIÓ EUROPEA A CUBA I A LA SEU DE NACIONS UNIDES DE 

NOVA YORK. ACTUALMENT ÉS EL DIRECTOR DE L’ORGANITZACIÓ SENSE ÀNIM DE LUCRE, LOGÍSTICA 

HUMANITÀRIA, QUE ELL I ALTRES SOCIS VAN CREAR. 

En què consisteix la teva feina?

Actualment sóc el director de la Fundació Logística Humanitària, una organització amb seu a la 

República de Panamà, que té com a objectiu proveir, emmagatzemar i distribuir a agències 

humanitàries i a ONG’s material d’ajuda humanitària per a casos d’emergència a les províncies de 

Centre Amèrica, Sud Amèrica i Carib. 

Què en penses de la formació rebuda a la Facultat?

De l’etapa universitària valoro molt positivament les classes amb grups reduïts de l’any 

d’especialització en Relacions Internacionals, classes molt participatives on els alumnes 

s’involucraven en la mateixa dinàmica de l’assignatura. 

Quines coses creus que es podrien millorar?

Sempre existeix una certa distància entre la realitat acadèmica i la professional. Crec que és molt 

important dotar a la carrera d’unes pràctiques que permetin una experiència laboral. Jo en vaig 

trobar a faltar l’acompanyament per part de la facultat, que crec que hagués estat necessari per fer 

aquest salt.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Cal conèixer i estar al dia sobre l’existència de beques que poden oferir oportunitats a persones 

amb ganes d’iniciar la seva etapa professional amb garanties i una certa estabilitat econòmica. 
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MARIA ESPADALÉ 
REBALLÍ

Nº3 butlletí de la FCPS – 18 de maig de 2009

LA MARIA ESPADALÉ I REBALLÍ ES LLICENCIÀ EN RELACIONS INTERNACIONALS EN LA PROMOCIÓ DEL 

CURS 1988-1989.

HA FET ESTUDIS DE POSTGRAU A L'IDEC-UPF (COMUNICACIÓ EMPRESARIAL) I A LA FUNDACIÓ UPC 

(GESTIÓ I DIRECCIÓ UNIVERSITÀRIES). TAMBÉ HA TREBALLAT COM A DOCUMENTALISTA I REDACTORA 

AL CIDOB I COM A TÈCNICA D'AUDITORIES DE PROCESSOS I COM A CAP DE L'OFICINA DE COORDINACIÓ 

INSTITUCIONAL A LA UAB. ACTUALMENT TREBALLA COM A GERENT AL CENTRE UNESCO DE 

CATALUNYA.

En què consisteix la teva feina?

Sóc la responsable de la planificació econòmica, de recursos humans i de comunicació del Centre. 

Es tracta d'una plaça de recent creació en un organisme no governamental que en els darrers anys 

ha experimentat un creixement considerable.

Com hi vas accedir?

Hi vaig accedir per concurs i entrevista. De fet, aquesta ha estat la via d'accés a la major part de 

llocs que he ocupat, excepte a la meva primera ocupació com a politicòloga, al CIDOB, que va 

derivar de les pràctiques que hi havia fet com a estudiant de la Facultat. 

Què en penses de la formació rebuda a la Facultat?

A la Facultat hi vaig aprendre, a més dels coneixements específics de cada assignatura, una 

metodologia de treball i unes habilitats transversals que m'han estat molt útils en la vida 

professional, en què he desenvolupat tasques i funcions molt diverses. A més, durant els primers 

anys d'existència de la Facultat, l'experiència de participar en un projecte nou que aleshores se 

sentia comú va ser molt enriquidora.

Com valores la Facultat des de la pràctica professional?

Més enllà de la Facultat, crec que la Universitat en general està força distanciada del món laboral, 

tot i que possiblement això està canviant. Crec que seria molt útil una major col·laboració entre la 

Facultat i el Col·legi de Politòlegs i Sociòlegs de Catalunya, que durant aquests anys ha aconseguit 

un major coneixement i reconeixement de la professió en la societat catalana.

Quin consell donaries als futurs politòlegs i sociòlegs de la Facultat?

Crec que és un error considerar els anys universitaris com un mer tràmit per a obtenir un títol i 

aconseguir un bon lloc de treball: jo els animaria a implicar-s'hi i a treure tot el suc de les relacions 

personals que s'hi fan i del ventall de possibilitats que tenen obertes. La implicació i el compromís 

personal són valors altament apreciats en el món laboral i penso que la Facultat pot ser un bon 

“laboratori” per anar-los desenvolupant.
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